
Zápis 

ze  4. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 26. 4. 2011 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 22 

 

 

Omluveni: doc. Uhrová, Ing. Kordík 

 

 

Hosté:  doc. Bartovský,  Ing. Chválná,  doc. Pospíšil, prof. Hasal, doc. Staněk, doc. Pospíšil 

 

 

Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 

Program:  

 

 

1. Volba předsedy studentské části AS 

2. Změna volebního a jednacího řádu  AS VŠCHT 

3. Spojení knihovny VŠCHT a NTK, varianty řešení, finanční a právní analýza 

4. Zpráva o činnosti IGA VŠCHT 2010 

5. Změny ve Studijním a zkušebním řádu 

6. Různé 

a) Harmonogram projednávání Výroční zprávy o činnosti a hospodaření VŠCHT Praha 

b) Nové prostory pro studentskou část AS, IAESTE,  studentskou stavovskou unii . 

 

 



Ad 1.  

Předsedkyně senátu prof. Valentová předala nově zvoleným členům studentské části AS  jmenovací 

dekrety.  Poté proběhla volba předsedy studentské části AS. Zvolení skrutátoři ing. Sajdl, RNDr. 

Pokorný a doc. Slavíček konstatovali, že 6ti hlasy byl zvolen předsedou Ing. Alexandr Zubov,  1 člen se 

zdržel hlasování. Nově zvolení členové studentské části AS se dohodnou na zařazení do výborů a 

oznámí to v nejbližší době předsedkyni AS. 

 

Ad 2. 

Předsedkyně senátu předložila k diskusi návrh změn Volebního a jednacího řádu AS VŠCHT. Kromě 

několika formálních úprav  navrhuje předsednictvo AS změnu funkčního období  studentů ze 2 na 3 

roky nebo  ukončení funkčního období všech členů 31. ledna.   Došlo by tím k sjednocení funkčního 

období s akademickou částí a podstatně by se zjednodušila organizace voleb a nastupování studentů 

do senátu.   

Zástupci studentů s prodloužením funkčního období příliš nesouhlasí, ale po krátké diskuzi bylo 

dohodnuto, že studentská část prodiskutuje tuto variantu a sdělí své stanovisko předsednictvu AS.  

 

Ostatní navržené změny byly akceptovány.  Předsednictvo připraví konečnou verzi VaJŘ po konzultaci 

s příslušným pracovníkem MŠMT. 

 

Ad 3. 

Doc. Pospíšil konstatoval, že pracovní komise zpracovala návrh na revitalizaci knihovny z hlediska 

ekonomického, technického i právního a předložil 4 varianty řešení, se kterými byl senát předem 

seznámen.  Na KR byly varianty zběžně projednány a děkani se přiklonili k variantě 4. tj. přesun 

tištěného fondu a knihovny do NTK s redukcí počtu svazků. Po obsáhlé diskusi, v níž zaznělo mnoho 

námitek a dotazů, mimo jiné jaké výhody spojení přinese, bude-li tím ovlivněna akreditace studijních 

programů, přístup do NTK pro studenty a zaměstnance VŠCHT, vypověditelnost smlouvy, kterou bude 

upraven vztah obou institucí, zachování elektronického přístupu ke všem dosavadním zdrojům, byla 

také vyjádřena souhlasná stanoviska především s poukazem na možnost využití moderních 

technologií NTK a zvýšení úrovně knihovních služeb a to i za cenu případného zvýšení nákladů. 

 

V závěru diskuse bylo navrženo, aby hlasování o podpoře návrhu dle variant 1 a 2 (zachování 

současného stavu) nebo variant 3 a 4 (nějaká forma spojení knihovny VŠCHT  s NTK) bylo tajné. 

Hlasováním o tomto návrhu ( 12 – 8 – 2) bylo rozhodnuto o tajném hlasování. 

 



Výsledek tajného hlasování: varianty 1 a 2 -  7 hlasů, varianty 3 a 4 -  11  hlasů, 4 se zdrželi, žádná 

z variant tedy nezískala nadpoloviční většinu hlasů všech přítomných členů. 

 

Ad 4.  

Senát bere se souhlasem na vědomí. 

 

Ad 5. 

Prof. Hasal předložil návrh změny Studijního a zkušebního řádu: 

Změna v čl. 13 - termín předání jmenovacích dekretů členům komisí pro SZZ bude ze Studijního a 

zkušebního řádu vyňat a bude součástí výnosu rektora Organizace akademického roku. 

Dále předložil návrh změn vnitřního předpisu Přijímání ke studiu a přijímacího řízení v čl. 3, odst. 7 

týkající se přijímání uchazečů do studijního programu Specializace v pedagogice. Byly odstraněny 

podrobnosti o požadovaných náležitostech, které se stanou součástí výnosu rektora. 

 

schváleno 22 – 0 – 0 

 

Ad 6. 

a) Výroční zpráva o činnosti a Výroční zpráva o hospodaření bude rozeslána členům AS do 10. 5. 

2011, Správní rada VŠCHT projedná 19. 5. 2011, případné připomínky obdrží senát 20. 5. 2011, 

projednání v AS 24. 5. 2011. 

b) ČVUT uvolňuje prostory ve 2. patře budovy B, které nejsou vhodné na laboratoře.  Budou 

nabídnuty studentské části AS, IAESTE, ESC a studentské unii jako náhrada za stávající prostory. 

 

 

                                             Příští zasedání 24. května 2011 

 

 

 

 

Zapsala: K. Wildová                                                                                            Za správnost: O. Valentová 


